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Akademický senát Masarykovy univerzity  

Zápis z řádného zasedání ze dne 5. 3. 2007 
 
Přítomni: senátoři dle prezenční listiny (v příloze tohoto zápisu) – celkem 30 
Hosté:  prof. PhDr. Petr Fiala, Ph.D., rektor 
  Mgr. Jiří Nantl, kancléř 
                            
Program: 
 

1. Vnitřní předpisy ESF 
2. Vnitřní předpisy FF  
3. Tajemník AS MU 
4. Volba rektora 
5. Kontrola mandátů členů AS MU 
6. Komise předsedů AS českých vysokých škol 
7. Různé 

 
 
Ad 1. Vnitřní předpisy ESF 
 
Jednání zahájil předseda AS MU JUDr. Filip Křepelka, Ph.D., přivítal hosty a konstatoval, že senát je 
usnášení schopný, neboť je přítomno 28 senátorů. Po zahájení jednání se dostavil další člen AS MU, 
počet přítomných senátorů byl 29.   
 
Předseda AS MU navrhl vnitřní předpisy ESF s výjimkou článku 4 Disciplinárního řádu ESF schválit 
(dle přílohy tohoto zápisu). Článek 4 Disciplinárního řádu ESF rozšiřuje skutkovou podstatu oproti 
zákonné úpravě. Následně vyzval předseda AS MU členy AS MU z ESF k vyjádření. RNDr. 
Moravanský konstatoval, že pokud není možné schválit předpis ESF tak, jak byl navržen, lze ho 
schválit s vypuštěním tohoto sporného ustanovení. K věci se dále  vyjadřuje kancléř, který konstatuje, 
že platný a účinný  Studijní a zkušební řád MU postihuje danou oblast. Předseda AS MU opakuje svůj 
návrh.  
 
Hlasování o schválení návrhu: Pro  29, proti  0, zdrželo se  0  – návrh byl schválen. 
 

 
Ad 2.  Vnitřní předpisy FF  
 
Předseda AS MU předal slovo místopředsedkyni AS MU Veronice Kudrové, která konstatovala, že je 
k vnitřním předpisům FF velké množství připomínek. Člen AS MU Jeffrey A. Vanderziel připomenul, 
že již na minulém zasedání AS MU žádal o připomínky před zasedáním AS MU, aby mohly být 
probrány na AS FF a přepracovaná verze vnitřních předpisů mohla být předložena AS MU ke 
schválení. Předseda AS MU navrhl stáhnout tento bod z jednání. Vyjádřila členka AS MU PhDr. 
Bednaříková: obsah vnitřních předpisů FF byl konfrontován s vnitřními předpisy ostatních fakult 
kromě elektronického hlasování, které v podstatě kopírují. Předseda AS MU navrhl schválit Jednací 
řád Vědecké rady FF, ke kterému nejsou připomínky (dle přílohy tohoto zápisu). 
 
Hlasování o schválení návrhu: Pro  29, proti  0, zdrželo se  0  – návrh byl schválen. 
 
 
Ad 3. Tajemník AS MU 
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Ke vzniku funkce tajemníka AS MU se vyjádřil kancléř: funkce tajemníka se již delší dobu navrhuje 
zařadit do struktury RMU. Otázkou je, zda AS MU tajemníka chce či nikoliv. Předseda AS MU 
dodává, že v rámci přechodného řešení by tajemník měl úvazek 0,2, do budoucna by tajemník zastával 
i administrativní agendu Vědecké rady, došlo by ze zlepšení informovanosti o činnosti AS MU, 
otázkou je užitečnost této funkce. K otázce užitečnosti zahajuje předseda AS MU diskusi.  
Přichází další člen AS MU. Celkový počet přítomných členů AS MU je 30.  

Nikdo z přítomných členů AS MU nepovažuje funkci tajemníka za zcela neužitečnou. 
 
 
Ad 4. Volba rektora 
 
Předseda AS MU připomíná konání volby rektora dne 2. 4. 2007 v 16 hodin v aule PrF. Další zasedání 
AS MU bude dne 26. 3. 2007. Dále předseda AS MU zopakoval postup volby rektora AS MU. Prof. 
Penka doplnil, že právě přišel z AS LF, kde se dozvěděl, že děkan LF prof. Žaloudík hodlá navrhnout 
v probíhající volbě rektora současného rektora prof. Fialu.    

 
 

Ad 5. Kontrola mandátů členů AS MU 
 
Byla provedena kontrola mandátů Studentské komory i Zaměstnanecké komory AS MU s tím, že na 
LF, FF probíhá volba nových členů Studentské komory AS MU.  
 
 
Ad 6. Komise předsedů AS českých vysokých škol 
 
Dne 22. 2. 2007 proběhla Komise předsedů AS českých vysokých škol. 
Předseda AS MU informoval o obsahu deklarace OECD týkajících se vysokých škol, a následně 
vyzval k připomínkám: PhDr. Bednaříková vyslovila názor, že práce AS MU šetří prostředky díky 
vypracováváním nejrůznějších dokumentů. RNDr. Kolář upozornil na to, že zpráva OECD obsahuje 
nesrovnalosti. Rektor doplnil, že Česká konference rektorů k deklaraci stanovisko nepřijme. Malé 
univerzity posílení samosprávy vítají, velké nikoliv. Ministerstvo chce zřejmě připravit podmínky pro 
soukromé vysoké školy, zvýšení úrovně vysokých škol, zvýšení úrovně VOŠ minimálně na bakalářský 
stupeň, posílení role Správní rady, oslabování autonomie vysokých škol. Předseda AS MU otevírá 
diskusi: Prof Penka uvádí, že existuje shoda principu AS s demokratickým státem, přesunutí 
pravomocí do Správní rady není vhodné. Uvedené doplňuje předseda AS MU: je třeba hájit funkci AS. 
Dále prof. Penka říká, že je třeba hájit svobodomyslnost. K tomu dodává předseda AS MU, že tuto 
svobodu zastupují zejména studenti. PhDr. Bednaříková doplňuje, aby autonomie nebyla horší než ve 
středověku. Rektor k tomu dodává, že otázkou bylo i zřízení ombudsmana na univerzitách, dále otázka 
odpovědnosti a legitimity rozhodování. Z řad členů AS MU byl vznesen dotaz, zda se chystá novela 
zákona o vysokých školách. Rektor odpověděl, že ano, ale je zde i možnost zcela nové právní úpravy 
(zákon o terciálním vzdělání). Předseda AS MU uzavírá diskusi.    
    
 
Ad 7.  Různé 
 
Předseda AS MU dává prostor k dalšímu jednání. Člen AS MU Jeffrey A. Vanderziel se dotazuje na 
kolektivní smlouvu. Rektor odpovídá, že se čeká na ustanovení zprostředkovatele. Kancléř dodává, že 
odborová rada se v dané věci prozatím nevyjádřila. 
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USNESENÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU MASARYKOVY UNIVERZITY ZE DNE 5. 3. 2007 
  
 
1. AS MU schválil v souladu s § 9 odst. 1 písm. b) vysokoškolského zákona vnitřní předpisy ESF 

s výjimkou článku 4 Disciplinárního řádu ESF (v příloze tohoto zápisu). 
2. AS MU schválil v souladu s § 9 odst. 1 písm. b) vysokoškolského zákona Jednací řád Vědecké 

rady FF (v příloze tohoto zápisu). 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Termín dalšího zasedání AS MU: 

26. března v 16 hodin ve velké zasedací místnosti rektorátu MU 

 

 

 

 

Zapsala:  Michaela Poremská 

 

   


